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Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 1 af 4. december 2009. 

Kristian Jensen

/  Lise Bo Nielsen

Skatteudvalget 2009-10
L 80 Svar på Spørgsmål 1
Offentligt



Side 2

Spørgsmål 1:

Er ministeren enig i, at man ville have fået større CO2-reduktion og større biodiversitet, 
hvis ordningen var reserveret til at gælde tidligere kornarealer, der beplantes med flerårige 
energiafgrøder?

Svar:

Spørgsmålet har været forelagt Miljøministeriet, som har oplyst følgende, som jeg kan hen-
holde mig til:

”Forslaget er ikke stillet for at begrænse energiafgrøder til bestemte arealer, men for samlet at 
gavne klimaet og miljøet. Det er korrekt, at kvælstof- og CO2-reduktionen er størst på de dyr-
kede arealer i forhold til udyrkede arealer. Biodiversiteten vil blive gavnet af miljøeffekterne i 
form af mindre kvælstof-, fosfor- og pesticidudvaskning og af, at flerårige energiafgrøder kan 
fungere som skjule- og levesteder for nogle dyrearter.”


